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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 31.08.2022, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr.  102 din 24.08.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 102/24.08.2022. Materialele înscrise pe ordinea 

de zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

Dl. Grădinaru solicită acordul Consiliului Local să trans,ită şedinţa live pe facebook. 

Se supune la vot. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 08.08.2022 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară din 16.08.2022 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pentru trim. II al 

anului 2022 

4. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de "Cetăţean de onoare al Comunei Leorda" 

domnului Afrăsânei Ilie 

5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului consiliului local al comunei 

Leorda în consiliul de administrație al Școlii Gimnaziale nr. 1 Leorda, județul Botoșani, în 

anul școlar 2022-2023 

6. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului consiliului local al comunei 

Leorda să semneze acorduri de colaborare 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea realizării obiectivului de investiţii "Dotarea cu 

echipamente a spaţiului de joacă de la Şcoala Primară nr. 2 Leorda" 

8. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local 

9. Proiect de hotărâre privind acordarea pentru anul şcolar 2022-2023 a pachetului de 

rechizite şcolare "Ghiozdanul meu" copiilor din clasele pregătitoare 

10. Diverse 

 

Dă citire şi la suplimentarea propusă: Proiect de hotărâre privind  proceduri legale de 

achiziţie teren extravilan în vederea implementării proiectului aferent obiectivului de 

investiţii „DEZVOLTAREA REȚELELOR INTELIGENTE DE DISTRIBUȚIE A 

GAZELOR NATURALE ÎN VEDEREA CREȘTERII NIVELULUI DE 

FLEXIBILITATE, SIGURANȚĂ ȘI EFICIENȚĂ ÎN OPERARE, PRECUM ȘI DE 

INTEGRARE A ACTIVITĂȚILOR DE TRANSPORT, DISTRIBUȚIE ȘI CONSUM 

FINAL ÎN COMUNA LEORDA ȘI LOCALITĂȚILE APARȚINĂTOARE(BELCEA, 

COSTINEȘTI, DOLINA, LEORDA, MITOC), JUDEŢUL BOTOŞANI” 
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Se supune la vot ordinea de zi împreună cu suplimentarea propusă. 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

 

 

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 08.08.2022 

Dl. Grădinaru: este în regulă. Solicită dlui. secretar să fie mai atent la redactare, există o 

greşeală de scriere, la punctul 3.  

Dl. secretar: voi face rectificarea. 

  

 Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

 2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară din 16.08.2022 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pentru trim. II al 

anului 2022 

 

Dl. primar: doamna contabilă va prezenta contul de execuţie. 

Dna. contabilă: prezintă contul de execuţie. Dă citire sumelor din capitolele prezentate în 

proiectul de hotărâre supus analizei consilierilor locali. Proiectul a fost înaintat comisiilor de 

specialitate din cadrul Consiliului Local. Banii au fost cheltuiţi cu respectarea legislaţiei în 

vigoare, pentru cheltuieli necesare şi oportune. 

 

Dl. Angheluşi: asupra acestui cont de execuţie noi nu putem interveni, daor analizăm şi 

vedem cum au fost cheltuiţi banii. Este în regulă din punctul meu de vedere. 

Dl. Grădinaru: dacă legea e lege, trebuie respectată. Chiar dacă dna. contabilă a fost în 

concediu. În proiect este trecut cadrul legislativ care guvernează această operaţiune, art. 49 alin. 

12 şi 13 din Legea 273/2006. De ce a mai fost invocat dacă nu a fost prezentat în luna iulie? 

Cum a fost rectificarea din luna iulie dacă nu aţi prezentat contul de execuţie. Văd economie pe 

partea cu cheltuieli de personal. Este un lucru bun. Există un proiect pe ordinea de zi după  

rectificarea de buget. Nu am văzut să fie bugetat acesta în rectificare. 
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Dna. contabilă: nu pot prezenta un cont de execuţie până nu prezint darea de seamă la 

finanţe, la sfârşitul lunii iulie. În următoarea lună am prezentat contul de execuţie. Nu văd unde 

este problema. Pare că aveţi ceva personal cu mine. 

Dl. Grădinaru: nu am nimic cu dumneavoastră. Nu am cu nimeni absolut. Doar vă pun o 

întrebare. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre. 

Se aprobă cu număr de  8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de "Cetăţean de onoare al Comunei 

Leorda" domnului Afrăsânei Ilie 

 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre.  

Dl. Maloş: este o mare bucurie ca unul din cetăţenii noştri să împlinească atâţia ani de 

căsătorie. 

Dl. Grădinaru: am mai spus-o şi data trecută, o spun şi acum. Întradevăr este un lucru bun 

şi ne bucurăm să avem în comună o familie cu 70 de ani de la căsătorie. Dar, cum să zic, ar 

trebui încurajaţi şi premiaţi şi ceilalţi care au 30, 40 de ani de la căsătorie. 

 

Se supune la vot.  

Se aprobă cu număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

 5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului consiliului local al comunei 

Leorda în consiliul de administrație al Școlii Gimnaziale nr. 1 Leorda, județul Botoșani, în 

anul școlar 2022-2023 

  

  

 Dl. Dreţcanu: propun pe dl. Maloş Valerian 

 

 Se supune la vot: 

 Pentru dl. Maloş: 10 voturi pentru şi 1 abţineri. 

  

 

 Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

 6. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului consiliului local al comunei 

Leorda să semneze acorduri de colaborare 

 

  

  Dl. Dreţcanu: propune tot pe dl. Maloş. 

  Dl. Grădinaru: avem un acord de colaborare. Ştiţi ce prevede acest acord? Este legal să 

fie desemnat un reprezentant al Consiliului Local. 



4 

 

  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru şi 1 abţinere. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea realizării obiectivului de investiţii "Dotarea cu 

echipamente a spaţiului de joacă de la Şcoala Primară nr. 2 Leorda" 

 

 Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. Ne dorim să dotăm parcul de joacă. Constructorul, 

prin hotărâre s-a aprobat doar amenajarea terenului şi nu dotarea. Vom căuta să cumpărăm direct 

noi echipamentele, să evităm preţurile mari. Vor fi achiziţionate prin SEAP, la cel mai mic preţ.

 Dl. Grădinaru: legat de acest proiect. Întradevăr, valoarea este cam măricică, dar în fine, 

trecem peste. Este un lucru bun această dotare. De multe ori am găsit totuşi salariaţii de la primărie 

acolo. Ei amenajau teren pentru trotuare. Nu este în regulă.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 8 al ordinii de zi. 

 

8. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local 

 

Dna. contabilă: la proiectul de hotărâre înaintat spre analiză, în data de 25.08 a fost prinsă 

şi suma primită prin Decizia nr. 3 de la finanţe. Ulterior, în data de 29.08 trimiterii spre analiză, 

a sosit o precizare prin care ni se comunica să nu prindem în buget sumele alocate în adresă. De 

aceea se vor scoate acele sume din buget, urmând să analizaţi şi să aprobaţi fără aceste sume. 

Am prins în buget sumele din sponsorizări. 

Dl. Grădinaru: era bine şi aşa era normal şi corect, să avem şi noi o listă cu persoanele 

care au sponsorizat. Sunt contracte de sponsorizare încheiate cu aceştia. O să fac o solicitare în 

acest sens. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma refăcută. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 9 al ordinii de zi. 

 

9. Proiect de hotărâre privind acordarea pentru anul şcolar 2022-2023 a pachetului 

de rechizite şcolare "Ghiozdanul meu" copiilor din clasele pregătitoare 

 

Dl. preşedinte: dă cuvântul dlui. Grădinaru. 

Dl. Grădinaru: a fost înaintat spre analiză. Stimaţi consilieri, vă rog să aveţi în vedere 

situaţia financiară creată. Veniturile sunt foarte mici. De aceea ne-am gândit să susţinem 

educaţia din comuna noastră, nu este o sumă mare, nu sunt mulţi copii. Proiectul prevede un 

ghiozdan complet. Sunt familii care din punct de vedere financiar nu pot porni copii la şcoală. 

Pentru binele lor, ar fi bine să fiţi de acord cu acest proiect. Vă pot spune şi sursa de finanţare: 
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din banii cu care nu au fost plătiţi consilierii care au absentat de la şedinţă şi din banii din cotele 

defalcate de la finanţe. Şi de acolo se pot lua bani. 

Dl. Angheluşi: există familii necăjite, dar mulţi stau în bar de dimineaţă. Am căutat 

oameni pentru lucru, dar am găsit 8 care stau la bar la gară. Poate ar trebui să ne întrebăm de ce 

sunt necăjiţi? 

Dl. Maloş: bani pentru rechizite au fost alocaţi de pe vremea dlui Năstase. Au fost alocate 

carduri pentru rechizite. De atunci au fost puse şi condiţii pentru a putea beneficia de aceste 

rechizite. Mă voi abţine. 

Dl. Grădinaru: a menţionat dl. Angheluşi despre familiile nevoiaşe. Ar trebui să susţineţi 

nevoile legate de educaţia copiilor. Cu privire la cele spuse de dl. Maloş, despre acele carduri. 

Au beneficiat părinţii din comună de ele? 

Dna. contabilă: secretariatul şcolii a greşit cu privire la acele carduri şi nu primăria. Nu au 

întocmit documentaţiile. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

Se trece la punctul 10 al ordinii de zi. 

  

10. Diverse 

 

Dl. primar: în data de 08.08.2022 a fost înaintată o cerere a unor cetăţeni care solicită 

repararea punţii de la pârâul Sitna. Au adus ulterior şi o listă cu materialele care le solicită. Dă 

citire listei respective. Dl. primar precizează că această lucrare se efectuează pe domeniul privat 

fără acceptul proprietarilor din zonă. Au venit la mine şi au spus că această punte să dispară. 

Pentru circulaţie există drumuri. La nivel de comună avem implementate proiecte pentru 

asfaltare drumuri şi se fac punţi prin grădinile oamenilor. Să o facă cine vrea. Eu unul nu pot să 

îmi asum un aşa de mare pericol. Eu nu pot să o demolez, este pe domeniul privat. Nu pot să 

aloc bani pentru aşa ceva din bugetul primăriei pentru lucrări pe domeniul privat. Ar însemna 

deturnare de fonduri. 

Se supune la vot solicitarea cetăţenilor. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

 

Dl. Grădinaru: Legat de educaţie dle. primar. Anul trecut s-au achiziţionat nişte 

calculatoare pentru laboratorul de informatică. 

Dl. primar: sunteţi greşit informat.  

Dl. Grădinaru: nu sunt greşit informat. 

Dl. primar: le-a donat cineva că le avea într-o firmă rele şi le-a adus să le pună la şcoală. 

Era o firmă de IT. Ei vroiau să prindă contractul de mentenanţă la ele, să se scurgă bani prin 

acest contract. Nu am achiziţionat noi nimic. 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

HAMBURDĂ MIHAI                        LUNGU CORNEL 


